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یقه گیری در خیابان
ماجرا هم از این قرار بود که 

ادامـه از 
صفحه

اول

موقع ظهــر که پدر خانواده 
برای صرف ناهــار به خانه 
برمی گشــت و وقتــی مادر  
سفره را کف اتاق پهن می کرد، خبری از 
نان نبــود و ایــن می شــد اول دعوا و 
مرافعه. البتــه از این نــوع دعواها در 
همــه خانواده هــای محل مــا وجود 
بــه  برمی گشــت  ماجــرا  و  داشــت 
کــه چنان  کودکانــه  بازیگوشــی های 
مشــغول بازی می شــدیم کــه یادمان 
می رفت برویم نان بخریم و ســر سفره 
که می نشستیم، تازه معلوم می شد که 
کســی برای خریــد نان نرفتــه و حالا 
هرکسی  این مسئله را به گردن دیگری 
تفاوت همســایه  تنهــا  می انداخــت. 
مدنظــر با دیگــران در این بــود که آن 
دعوای داخلی و دور سفره را به کوچه 
و خیابان می کشیدند و با جار و جنجال 
و فحاشی، هر کس گناه را گردن دیگری 
می انداخت و داد و هوار بود که محله 

را برمی داشت.
هفته پیــش و به نوعــی دیگر این 
اتفــاق در ســطحی بســیار بالاتــر در 
کشــورمان رخ داد و من را بــه یاد آن 
خاطــره دوران کودکی انداخت. ماجرا 
برمی گــردد به دعــوای وزیــر نفت و 
وزیــر نیرو  بعــد از قطع گســترده برق، 
بــدون اعلام قبلــی و اتهامــی که این 
دو وزیر در فضــای عمومی درباره هم 
ابراز کردنــد و کار به بیانیه صادر کردن 
وزارتخانه هــا علیه هم رســید. البته از 
مدتی قبل شــنیده می شد که در کابینه 
بین این دو وزیر دعــوا و اتهام رد و بدل 
می شــود، ولی اینکه مانند پســران آن 
همســایه مــا، کار به کوچــه و خیابان 
برســد و اینجا به یقه گیری و اتهام زنی 
برســند، رخدادی جدید بود. تا آنجا که 
می دانــم، جدید نه تنهــا در این دولت، 
بلکه در همه دولت های پس از انقلاب 
و حتی در دولت های پیش از انقلاب؛ و 
عجیب آنکه در ســالگرد انقلاب چنین 
وضعیتی را شــاهد هستیم و عجیب تر 
اینکه این دو وزیر، در هر جلسه کابینه، 
یکدیگــر را می بیننــد و دولــت رئیس 
دارد و معــاون اول دارد و می تواننــد 
آنجا مســائل را طرح کننــد و بالاخره 
ماجــرا فیصله پیدا کند. ولی اینکه بعد 
از هفت ماه و با وجــود رئیس جمهور 
و معــاون اول و طولانی شــدن دعوای 
این دو وزیر، کار به یقه گیری در خیابان 
رســیده، این تردید را پدید می آورد که 
پس جناب رئیس جمهور و معاون اول 
چه می کنند و آیا واقعا مدیریت کابینه 

چنین دچار مشکل شده است؟
کلــی  بــا  در جایــی،  دیــروز  مــن 
مقدمه چینــی و گفتــن اینکــه در مَثَل 
مناقشــه نیســت، ضرب المثلی را نقل 
کردم که «اســب های یک درشــکه، در 
ســربالایی  همدیگــر را گاز می گیرنــد» 
و نوشــتم این رویــداد ناشــی از تداوم 
تحریم ها و ناترازی ها و کاسته شدن شدید 
اعتماد اجتماعی اســت؛ که با اعتراض 
برخــی روبه رو شــدم کــه ضرب المثل 
ذکر شــده  خالی از ادب بــوده. اما چند 
ســاعت بعد خبر آمد که رئیس جمهور 
در جلســه با وزرا گفته «دعوا بر سر این 
است که زمین سفت است و نمی توانند 
شــخم بزنند، به همدیگر کله می زنند» 
و دیــدم بــاز در مثــال من، اشــاره به 
موجودی بــوده که همه بــه نجابت و 
صبوری می شناسندش و اگر قرار است 
به ادبیات کســی هشدار بدهیم، آن من 
نیســتم. نمی دانم با چنین واکنش ها و 
مدیریتی، اینکه انتظار داشــته باشیم تا 
دعواهای داخلی، خیابانی نشود، خیلی 

بیجا نیست؟

یادداشت

  امیر عابدینــی در گفت وگو با «شــرق» از برنامه هایش برای ورود 
به مدیریت فدراســیون فوتبال گفت و مهم ترین عامل برگشــتش 
بــه فوتبال را درخواســت مردمی خواند که در کــوی و برزن از او 
خواســتند تا کاری برای فوتبال بکند. عابدینی که ســابقه طولانی 
در مدیریت و مدیریت ورزشــی دارد، معتقد است برای پیشرفت 

فوتبال باید این رشته را به درآمدزایی رساند.
  

خبرهای ضد و نقیضی درباره احتمــال رد صلاحیت آقای تاج   �
از فدراســیون فوتبال وجود دارد. با توجه به حساسیت های فیفا و 
AFC امکان دارد که انتخاب مجدد ایشان مشکلاتی را برای فوتبال 

ایران به همراه داشته باشد؟
راجع به شــخص آقای تاج باید بگویم  او آدم تیزهوشی است. 
حتما برای حضور در انتخابات موانعی را که جلوی راهش تراشیده 
می شد، می دانســت پس با برنامه ریزی آمده است. در مرحله اول 
هم کمیته ای از فدراسیون فوتبال و دستگاه های نظارتی مسئله ای 

نداشتند تا امروز که اخباری در این مورد بیرون آمده است.
  به هر حال باید پذیرفت که همین الان هم فدراســیون فوتبال   �

پرونده هایی دارد که نگران کننده است؟
بله من هم قبول دارم، فدراســیون فوتبال چند پرونده باز دارد؛ 
پرونده کرمان، پرونده ویلموتس، پرونــده پاداش ها. این پرونده ها 
می توانند ملاک عمل دســتگاه نظارتی و دســتگاه های هدایتی و 
قضائی قرار بگیرند. حالا چون مــن از اول نبودم، نمی دانم چقدر 
مؤثر اســت، چون اطلاعــات دقیق نــدارم، ولی مطمئن باشــید 

فدراسیون در بررسی موشکافانه با کسی تعارف ندارد.
  شما از روند رد صلاحیت ها راضی هستید؟  �

با وجــود اینکه با آقای کفاشــیان زاویه دارم ولــی حذف او و 
عزیزی خادم، من را آزار داد.

قانونی در اساســنامه هست که هیئت رئیســه می تواند رئیس 
فدراســیون را عزل کند. بعد از عزل آقــای عزیزی خادم این قانون 
عوض شــد؛ یعنی دیگر برای کســی ملاک نیســت. بعد که او به 
دستگاه قضائی شکایت می کند، بلافاصله کمیته اخلاق وارد عمل 
می شود که شــما حق نداشتی شکایت فوتبالی را در جای دیگری 

مطرح کنی.
  شما این حق را برای آقای خادم قائل هستید یا نه؟  �

رئیــس فدراســیون حــق خــودش می دانــد کــه از آقــای 
فریادشــیران شــکایت کند، فریادشیران فوتبالی .ســت یا نه؟ چرا 
فدراســیون می تواند ولی آقای عزیزی خــادم نمی تواند؟ یک بام و 

دو هوا نمی شود!
باید بپذیریم که آقای عزیزی خادم یک پتانســیل  اســت و برای 
خدمت کردن شــتاب دارد، باید بســتری بــرای او فراهم کنیم. این 

حرف من درباره آقای میرشاد ماجدی هم صدق می کند.
  چطور شد که امیر عابدینی بعد از چند دهه دوری از مدیریت،   �

تصمیم گرفت کاندیدای فدراسیون شود؟
بعد از این ردصلاحیت ها دوستان آمدند سراغ امیر عابدینی که 
۳۰ سال پیش  رئیس فدراســیون فوتبال بود. اما من از شما سؤال 
می کنــم که آیا این چیزی به من اضافــه می کند؟ همه آنهایی که 
در وزارت کشور، نخســت وزیری سابق، وزارت راه و ترابری، وزارت 
معــادن و فلزات و وزارت دفاع با مــن کار کردند، می دانند که من 
خواهان هیچ پســتی نبودم ولی همیشه آمدم که خدمت کنم. از 
روزی که من آمدم، شایعات عجیب و غریب درست کردند. یک روز 

گفتند صلاحیتش رد می شود و... .
  شما شرایط رقابت را می دانســتید و با وجود آن پذیرفتید که   �

این اتفاق بیفتد؟
من اراده کرده بودم که بیایم. جامعه می طلبید که یک نوآوری 
در فوتبال بشــود. با شــرایط موجود فکر کردم بهتر است برگردیم 
به دوره آقای هاشــمی که رئیس فدراسیون، منصوب می شد. اما 
انــگار انتخابات معنی دارد؛ من دیدم وزیر ورزش می نالید که مگر 
می شود یک نفر خودش هیئتی را بر سر کار بگذارد، بعد آن هیئت 

دیگران را رد یا تعدیل کند.
  پس با حرف های آقای دنیامالی موافق هستید؟  �

صحبت های دنیامالــی جالب بود. برای اولین بار من دیدم یک 
انتقاد از آقای تاج کرد. البته انگار در عین حال می ترسید چون دو، 
سه بار گفت  من با ایشــان رفاقت طولانی دارم. ولی من می گویم 
اینجا جای رفاقت نیســت! آقــای دنیامالی اینجــا معنای رفاقت 
نداریم، اینجا معنای صداقت داریم. مثل این است که آقای قالیباف 
بگوید من با فلانی رفیقــم پس بفرمایید مجلس! باید وزیر ورزش 
قاطعانه برخورد کنند. افکار عمومی، فیفاترســی یا فیفاهراسی را 
که در جامعه مدیریت و سیاست کشور به وجود آمده، نمی پسندند. 

با این روند نمی دانم باشگاه های ما چه می شوند.
  نظر خود شما در این مورد چیست؟  �

اگر در نظام مدیریتی برنامه نباشد چطور می توان دنبال کارنامه 
رفت؟ فکر می کنند مدیریت را شــبیه یــک تار عنکبوت می کنیم تا 
فقط به خودمان وصل باشیم. یعنی شرایطی پیش می آید که همه 
جاسوس همدیگر شوند، همه از هم نگران شوند، بعد افرادی که 
در مجمــع و  هیئت مدیره هســتند، می توانند به مــن رأی بدهند. 
می خواهند روش شــان این باشــد که فلانی مورد عنایت اســت و 
اگر بــه او رأی ندهیم، به نظام ضربه می زنیم یا در فیفا مشــکلی 
درســت می شــود. یک بار نمی آینــد در یک مناظــره در این مورد 

بحث کنیم.
  بعد از ریاســت جمهوری آقای پزشــکیان یک روز پیش آقای   �

مهرعلیــزاده بودم که بحث حضور ایشــان به عنــوان وزیر مطرح 
بود. ایشــان مخالف بود و اعتقاد داشــتند جوان ترها باید بیایند 
و قدیمی ها باید مشــاور باشند. سؤال اینجاســت که آیا ما نیروی 

جوانی تربیت کرده ایم؟
شما از آکادمی می آیی بیرون ولی در معرکه کار قرار نگرفته ای. 
بافــت تجربه کار نکرده اســت. باید بپذیریــم در چارچوب موازین 
بین المللــی در ایران نمی توان مدیریت کرد. بعضی ها اســمش را 
مدیریت بومی می گذارند ولی من به آن مدیریت عارفانه می گویم. 
من قبول دارم  باید بچه ها و جوان هایمان را بســازیم، اما کدام وزیر 
می تواند ادعا کند که آدم ســاخته؟ ولی من این ادعا را دارم. آقای 
دکتر آذری معاون من در لرســتان، استاندار کردستان و زنجان شد. 
اســتاندار کردســتان، آقای عطایی معاون من دراســتانداری ایلام 
بود، بعدها شــد اســتاندار ارومیه. آقای عبدالعلی زاده آمد شــد 
وزیر، معــاون عمرانی من و معاون عمرانی آقــای طاهری. آقای 
آیت اللهــی وزیر صنایع شــد. پس اگر به جوان هــا فرصت بدهید 

می توانند مؤثر باشند.
  روزی که کاندیدا شدید به شرایط سنی فکر کردید؟  �

بله من روزی که کاندیدا شــدم، خودم می دانستم که این سؤال 
از من پرســیده می شــود، ولی دیــدم بلاتر در چه ســنی مدیریت 

می کــرد، عطار ســلطان هــم همین طور بــود. من بــا قاطعیت 
می گویــم که می توانــم. حداقلش این اســت که به بیمارســتان 
قلب نرفتم (می خنــدد) کت و کولم خوب اســت و می توانم صد 
تا میل بزنــم. این عاطفه ای را که در ایران هســت، کجا می توانی 

پیدا کنی؟
  الان فکر نمی کنم این فضا در فوتبال وجود داشته باشد که هر   �

روز صبح که ما بلند می شویم همه علیه هم بیانیه می دهند؟
من گریه تقــوی را دیدم، همین آقای تقوی که الان در خارج از 
کشــور در تلویزیون کار می کند. من گریه بچه های استقلال را دیدم 
که نگران جواد منافی بودند. من آمده ام که عشــق، همبســتگی و 

اتحاد را به فوتبال برگردانم. تا کی ما نباید موفق باشیم.
  آقای عابدینی حرف های شــما برای نســل من قشنگ است   �

چون ما این طور زندگی کردیم، ولی وقتی استقلال و پرسپولیس در 
ورزشگاه فهد جلوی آن همه تماشاگر با لباس های متحد الشکل به 
الهلال می بازند، این حرف ها جواب نمی دهد. من می خواهم بدانم 
شــما در مدتی که نبودید، روی سطح دانش مدیریتی و برنامه های 

خودتان کار کردید یا چه عاملی باعث شده برگردید؟
ما یــک دوره طلایی داشــتیم؛ دوره مدیریــت صفایی فراهانی 
و محمد دادکان که به هم چســبیده بود. بعدش اســیر شدیم در 
یک دوره ۲۶ســاله که مدیری نتوانست فوتبال را مدرنیزه کند و من 
به طور حتم از فرهیختگانی اســتفاده می کنم که بتوانند بار علمی 
فوتبال مــا را بالاتر ببرند. باید بپذیریم که در رقابت با کشــورهای 

منطقه داریم شکست می خوریم.
  بایــد بپذیریم دیگر بازیکن ســازی به معنای گذشــته انجام   �

نمی شود و همه دنبال جذب بازیکن یا نتیجه گیری مقطعی هستند.
ما قبــلا بازیکنان اســطوره ای مثل علــی دایی، کریــم باقری، 
مهدوی کیا، رضا شاهرودی، میناوند، نعیم سعداوی داشتیم، یعنی 
وقتی شــما اینها را در یک تیم می دیدی، احســاس می کردی این 
تیم نمی تواند قهرمان نشــود. چون اصلا برایش نوشــته شده بود 
قهرمانی! خدا شــاهد اســت من دیروز یک بازی را نگاه می کردم، 
دروازه بان یک تیمی را دفاع پوشــش نمی دادند. دلم برایش کباب 
شده بود. ما دیگر نفراتی مثل دایی و باقری و پاشازاده و زرینچه در 

فوتبال مان پیدا نمی کنیم.
  برای ساخت این بازیکنان در شرایط فعلی باید مربی خارجی   �

بیاوریم یا استعدادیابی کنیم؟
ترسیم مواضع کار درستی نیست. نمی شود شما مربی خارجی 
بیــاوری که از مربی ایرانی بدتر باشــد. یا یک آدمــی را بیاوری که 
۴۰۰ هزار دلار قیمتش باشــد اما تو با او قرارداد هشــت هزار تایی 
ببندی، آن وقت برویم در فیفا محکوم شویم. ما در تمام بخش های 

فیفا الان محکوم هستیم.
  بایــد بپذیریم که فوتبــال خلیج فارس با صرف هزینه رشــد   �

بسزایی داشته است.
روزی که در عربستان سوم شدیم، من آنجا تن و بدنم می لرزید، 
وقتی دیدم فوتبال منطقه خلیج فارس با چه شدتی رشد می کند. 
خاور دور و شــرقی ها هم خوب کار می کننــد. فوتبال ژاپن، کره و 
چین را ببینید، بعد ما خوشحالیم که به جام جهانی صعود کردیم.

  به نظر شما چه اتفاقی افتاد که ما رو به افول گذاشتیم؟  �
مــا  کنتــرل  و  هدایــت  و  ســازمان دهی  دارم  اعتقــاد  مــن 
مناســب نیســت. برای رشــد، باشــگاهای  ما  اسیر شــدند. منابع 
درآمدی شان کم اســت، هزینه های شان بالاســت و همه بدهکار 
هســتند. هیچ چارچوبی بــرای تعریــف مالیات و بیمــه نداریم. 
گرفتــار مدیــران کارنابلد شــدیم. مدیریت و هدایت یک باشــگاه، 

سیستماتیک است.
   این همه بی نظمی در فوتبال امروز ایران از کجاست؟  �

مدیرعامل هــا یا در فوتبــال نبودند یا اگر در فوتبــال بودند، در 
مدیریت نبودند و برای همین آب دیده نشــده اند. نداشــتن یک تراز 
در هیئت مدیره ها هم مؤثر اســت. مگر می شود چهار تیم همیشه 
بالا باشــند بقیه تیم هام همیشــه از پنجم به پایین باشــند؟ یعنی 
چــه، یعنی فوتبال درجا می زند. در فوتبال دنیا هیچ  کس نمی داند 
من سیتی می تواند تاتنهام را ببرد یا منچستر یونایتد حریف کریستال 
پالاس می شود، بایرن مونیخ به لورکوزن می بازد، لورکوزن قهرمان 

می شود و این اتفاقات زیبایی های فوتبال را رقم می زند.
  مدیریت باشــگاه های بالای جدولی هم در ســال های اخیر با   �

چالش های زیادی روبه رو بوده است.
مدیرعامــل بیچاره  اولیــن چیزی که می خواهــد برنامه و بعد 
بودجه است. اینجا که می رســد وارونه می شود، مدیر می رود زیر 
بودجــه قرار می گیرد، بودجه حــرف اول را می زند، نه مدیر. وقتی 

این طور شد، مدیر دست و پایش می لرزد.

  موسیمانه از لحظه ای که به ایران آمد تا لحظه ای که رفت، در   �
عرض دو، سه ماه پنج، شــش مدیر در استقلال و هلدینگ عوض 

شد. اصلا بنده خدا نمی دانست با کی طرف است.
در ۱۸ ســال گذشته تا الان پرسپولیس ۲۴ مدیر عوض کرده که 
بعضی از آنها هم تکرار شده اند یا توصیه فلان کس بوده اند. آقایی 
که امتحانش را پس داده، دو مرتبه آمد. الان استقلال و پرسپولیس 
یک مقدار خصوصی شده اند ولی سؤال اینجاست که آیا بانک های 
مــا خــوب مدیریت می شــوند یا نه؟ مــن می خواهــم بگویم که 
مدیریت در کلان و زمینه کل جامعه گرفتار شــده است. مثلا فردی 
را می آوریــم  می گذاریم در بانک مرکــزی اما بعد از یک دوره هیچ 
خدماتی ندارد که امیدوار باشیم در سیستم پولی کشور اتفاقی رخ 
می دهد. بعد همین آدم یک  مرتبه می شود وزیر اقتصاد! خب مردم 

در کوچه این اتفاقات را می بینند.
  چرا فوتبال عربستان صعود می کند و ما درجا می زنیم؟  �

ما خودمان را با عربســتان ســعودی مقایســه کنیم؛ عربستان 
نفســش گرفته می شــد می آمد ایران بازی می کرد. رشد اقتصادی 
عربستان را نگاه کنید، رشد سرمایه  اش را نگاه کنید، رشد مدیریتش 
را نگاه کنید، نظام مدیریتش را نگاه کنید، ساخت وساز در کشورشان 

را ببینید.
همان طــور که زیکو فوتبــال ژاپن را متحول کــرد، رونالدو هم 

فوتبال عربستان را متحول می کند.
  آقای عابدینی عزیز، شما به هر حال با آقای دایی، علی کریمی   �

و کریم باقری کار کرده اید. به هر حال هزینه ای برای رشد این افراد 
شــده و آنها هم پتانسیلش را داشتند، آیا الان وقت آن است که از 
وجود این افراد بهره ببریم یا همچنان از افراد ســن بالاتر در همه 

پست ها استفاده کنیم؟
من اگه ۵۰ ســال دیگر هم عمر کنم و مدیر باشم، علی کریمی را 
در قالــب مدیریت نمی برم. علی کریمــی یک روز مدیریت را تجربه 
نکرده است. بله، او کاپیتان بوده، بازیکن بوده، ولی نوع مدیریت یک 
مدیر در قالب های آکادمیک تعریف می شــود. اما درباره علی دایی 
او فوق لیســانس متالورژی است. یک مدیر توانمند اقتصادی است. 
افرادی هم که به او می گویند باید اقتصاد را کنار بگذارد، به او حسادت 
می کنند. علی دایــی اقتصاد را کنار بگذارد که زمینه برای آنها مهیا 
شود؟! علی دایی در فوتبال یک اسطوره است، یک تاریخ ساز است. 
اگر علی دایی در فوتبال ما باشــد، در ای اف ســی و فیفا هم برای ما 
امتیاز دارد. از ایران اگر یک نفر می تواند در رأس فیفا بنشیند، او علی 
دایی اســت. او به سه زبان آشــنایی دارد، ما باید برویم دنبال علی 
دایی که بیاید. دربــاره کریم هم می توانم بگویم امکان ندارد بتواند 

مدیریت کند.
  مدیریت را باید یاد گرفت یا یک پتانسیل ذاتی است؟  �

من از هامبورگ می رفتم به مونیخ، بکن بائر هم ســفر من شد. 
وقتی من به او گفتم مدیرعامل پرســپولیس هستم، از جایش بلند 
شــد. او برای من بلند نشــد، بــرای دایی و باقــری و فوتبال ایران 
از جایش بلند شــد. اولین ســؤالی که از او پرســیدم، گفتم: آلمان 
لقب قیصر به شــما داده، امروز ما چه بکنیم که در مسیر ساختن 
نیروهای مان مثل آلمان بتوانیم عمل کنیم؟ آلمان شما را پرورش 
داد. خندیــد و گفت می دانی من حتــی غذا خوردن هم بلد نبودم، 
فقط ۱۷ سالم بود، حتی نمی دانستم قاشق و چنگال را چطوری در 

دست بگیرم. من بچه  روستا بودم.

  چنــد وقت پیش در گفت وگویی دیدم شــما گفتــه بودید در   �
۱۸ سالگی عاشق شدید، بیان شدن چنین حرفی از یک مدیر دولتی 

تابوشکنی بزرگی بود.
در مدیــران ما صداقت مرده یا حرف هایــی را که می زنیم، باور 
نداریم. من ۱۸ ســالم بوده، با تیم پیکان، بعد از آنکه پرســپولیس 
منحل شــد ، به اروپا رفتیم. اولین ســفر اروپایی مــن بود. آنجا یک 
خانم را که قبلا بچه محل ما بود، دیدم و عاشق شدم و به این عشق 
احترام گذاشــتم. هیچ کاری بر خدا پوشــیده نیست. کار زشت آن 
است که دستت رفت در جیب مردم، حق مردم روی گردنت باشد، 
به مردم فخر بفروشی، تو باید بدانی که غلام مردم هستی. دوستان 
ما اشتباه می کنند در پرســپولیس و در استقلال برای روی نیمکت 
دنبال اســامی بِرند می روند. اگر دنبال اسامی باشیم، در کل دنیا ۱۰، 
۱۵ مربی نامدار داریم. مربیان بسیار عالی در کلاس بالا وجود دارند 
که دارای این برند نیســتند. چرا مــا نمی رویم دنبال اینکه خودمان 
برندسازی کنیم و از بچه هایی که با استانکو یا راجرز کار کردند یا با 
ویلیام و اوفارل بودند، می توانند برند باشــند و در ایران کار کنند. ما 
بایــد دنبال مربیانی برویم که آکادمــی فوتبال را گذرانده اند. من به 

دوستانم در استقلال هم زنگ زدم و همین نکته را گفتم. 
ببینید، ما پتانســیلی داریم که برای آنجا خوب است. مثال هم 
خــود برانکو که تا قبل حضور در ایران، حتی ســرمربی هم نبود و 
کمک بلاژوویچ بود. اســتقلال رقیب دوست داشتنی ما است. من 
دلم می ســوزد کــه آنها باید یک نفر را بیاورند که برای ســال بعد 
از ابتدا در کورس قهرمانی باشــند و دنبال اینکه امسال به کورس 
قهرمانی برگردند، نباشــند. اســتقلال یک مدیر می خواهد که یک 
مربی را بیاورد و پایش هم بایســتد. روزی که استانکو می خواست 
از ایران برود، من از او خواســتم که نفر جانشــینش را مشــخص 
کنــد. گفتم نفرت را بگو. ولی متأســفانه همــان آقایانی که گفته 
بودند پروین نباشــد، نظرشــان تغییر کرد و گفتند پروین باید باشد. 
خب، آقای پرویــن هم آمد که با مربی خارجی نمی توانســت کار 
کند و رفت ســراغ ناصر خان ابراهیمی و دوره افت شــدید فوتبال

شروع شد.
  سخن آخر.  �

یک جوابی بدهم به ســؤال اول شــما که آیــا برنامه دارم که 
می خواهم بعد از ســال ها به فوتبال برگردم؟ من فقط پاسخ گوی 
تمنــای وجودی خودم نیســتم، خیلی آدم هــا در خیابان و کوچه 
و بــرزن به من می گویند که بیایید فوتبــال را نجات بدهید. من در 
زمینه جامعه از فوتبال دل زدگی دیدم و واقعا غصه خوردم. برای 
همین رفتــم در فدراســیون فوتبال که کمک کنم، شــاید تحولی 
ایجاد شــود. دیدم زمینه به گونه ای است که نمی شود کمک کرد. 
به تاج گفتم من بیایم و کاندیدای فدراســیون شــوم. شــاید او از 
شــنیدن این حرف من خوشــش هم نیامد! چون به خاطر ثبت نام 
من خیلی با سختی مواجه شــد. من آرزو دارم تیم ملی ما بعد از 
۵۰ ســال به المپیک برود، آرزو دارم ترانسفر به فوتبال ما برگردد. 
مــا فوق ســتاره داریم، باید پــرورش دهیم و باید مربــی به خارج 
ترانســفر کنیم. من آرزو دارم در فیفا نقش خوبی داشــته باشــیم 
و فقط به کنفدراســیون آســیا دل خوش نکنیم. من آرزو دارم در 
جــام جهانی کوالیفای شــویم و به مرحله بعد برویــم. امیدوارم 
مســابقات اتحادیه یک معنای خاص بگیرد، چون باشــگاه های ما 

به درآمدزایی می رسد.
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گفت وگو با امیر عابدینی به بهانه ثبت نام او در انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال

از رد صلاحیت کفاشیان و عزیزی خادم  ناراضی ام
افرادی که به علی دایی می گویند اقتصاد را کنار بگذارد، به او حسادت می کنند. علی دایی اقتصاد را کنار بگذارد که بستر برای آنها مهیا شود؟
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